
 
 

 

 

Komunikat z posiedzenia 
Rady Krajowej Sekcji Nauki NSZZ „Solidarność” 

posiedzenie w trybie zdalnym, 15.11.2024 r. 

 

W posiedzeniu Rady KSN NSZZ ”Solidarność” wzięło udział 25 członków Rady, 4 członków 

Komisji Rewizyjnej oraz 2 pracownice biura KSN. Posiedzenie odbyło się w formie zdalnej. 

Na początku posiedzenia Przewodniczący KSN, kol. D Szczukocki przypomniał, że 16 listopada mija 

pierwsza rocznica śmierci śp. Janusza Sobieszczańskiego, wieloletniego Przewodniczącego KSN NSZZ 

„S”. Zebrani minutą ciszy uczcili pamięć śp. Janusza oraz pomodlili się w Jego intencji, prosząc  

o szczęśliwość wieczną dla Niego. W imieniu KSN NSZZ „Solidarność” kol. Elżbieta Kniecicka wraz ze 

swoją Mamą p. Joanną, długoletnią współpracowniczką śp. Janusza, złożyły na Jego grobie wiązankę 

kwiatów.  

Podczas posiedzenia Rady KSN poruszane były następujące problemy: 

1. Sprawy finansowe – skarbnik KSN kol. M. Sapor przedstawiła stan finansów Sekcji w roku 2024. 

Zdaniem skarbnika KSN plan finansów nie wymaga korekty. Wpływy ze składek członkowskich 

na rzecz KSN są realizowane zgodnie z planem. W zakresie wydatków, to nie przekraczamy za-

planowanych kwot, w wielu pozycjach są znaczące oszczędności. W połowie marca 2025 r. pla-

nowane jest przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu w 2024 roku.  

2. Komunikaty - dyskusja:  

a) Przewodniczący KSN kol. D. Szczukocki poinformował, że na obchodach 40. rocznicy 

męczeńskiej śmierci bł. ks. Jerzego Popiełuszki była liczna reprezentacja KSN. Na grobie  

bł. Ks. Jerzego złożona została również wiązanka kwiatów od KSN NSZZ „S”. 

b) Przewodniczący KSN kol. D. Szczukocki poinformował, że w dniach 19-22 września br. 

odbyło się seminarium – szkolenie w Kołobrzegu – zorganizowane przez Komisję ds. 

Wynagrodzeń i Innych Świadczeń Krajowej Sekcji Nauki NSZZ „Solidarność”. Tematami 

spotkania były: zakładowy fundusz świadczeń socjalnych oraz wynagrodzenia w uczelniach, 

PAN i jednostkach badawczych, a także plan rzeczowo finansowy w uczelniach. Szkolenie 

przygotowała i prowadziła Koleżanka Krystyna Andrzejewska – przewodnicząca Komisji ds. 

Wynagrodzeń i Innych Świadczeń KSN NSZZ „Solidarność”. 

c) W Lublinie w dniu 10 października br. odbyła się ogólnopolska konferencja zorganizowana 

na KUL pt. „Błogosławiony Jerzy Popiełuszko. Niezłomny duchowny, kapelan i męczennik”. 

W konferencji udział wzięli kol. Alina Rynio, kol. Bogusław Dołęga oraz kol. Roman Lalak. 

Organizatorami konferencji była między innymi Komisja Uczelniana NSZZ „Solidarność” KUL 

oraz Region Środkowo-Wschodni NSZZ „Solidarność”. 

d) Przewodniczący KSN kol. D. Szczukocki poinformował, że 29 października br. odbyło się 

posiedzenie Podzespołu ds. Edukacji Rady Dialogu Społecznego. Posiedzenie poświęcone 

było kryzysowi kadrowemu w przedszkolach. Przedsiębiorcy, którzy chcieliby prowadzić 

przedszkola wnioskowali, aby wychowawcami w przedszkolach mogły być osoby nie 

posiadające wyższego wykształcenia pedagogicznego. Obecni na posiedzeniu 

przedstawiciele związków zawodowych byli przeciwni wprowadzeniu takich rozwiązań. 



 
 

e) Kol. K. Pszczółka poinformował, że w dniu 26 listopada br.  odbędzie się szkolenie dotyczące 

wdrażania dyrektywy o sygnalistach.  

f) Przewodnicząca Komisji ds. Międzynarodowych kol. Aniela Białowolska-Tejchman 

poinformowała, że w lipcu w Buenos Aires odbył się X światowy kongres EI (sprawozdanie 

na stronie www KSN), we wrześniu br. odbyło się on-line spotkanie Komitetu ds. 

Szkolnictwa Wyższego (sprawozdanie na stronie www KSN), w listopadzie br. odbędzie się 

konferencja ETUCE.   

g) Przewodnicząca Komisji ds. Komunikacji kol. M Kaczyńska podziękowała wszystkim, którzy 

nadesłali informacje o działalnościach swoich komisji w ostatnich dwóch miesiącach. 

Ponadto, przekazała, że w lipcu weszło rozporządzenie Ministra Zdrowia w sprawie 

substancji chemicznych, ich mieszanin, czynników lub procesów technologicznych  

o działaniu rakotwórczym, mutagennym lub reprotoksycznym w środowisku pracy,  

co wiąże się z obciążeniem finansowym laboratoriów naukowych pracujących z użyciem 

ww. substancji.  

h) W dniach 7-9 listopada 2024 r. odbył się współKongres Kultury. KSN reprezentowali  

kol. Katarzyna Winkler oraz kol. Jakub Gogolewski. Wśród różnych problemów 

dyskutowanych na kongresie odbyła się debata poświęcona pozycji finansowej uczelni 

artystycznych z perspektywy pracowników dydaktycznych i pracowników niebędących 

nauczycielami akademickimi. Szczegóły w oddzielnym komunikacie na stronie www KSN.  

i) Kol. Zbigniew Zawitowski poinformował, że w dniach 24-27 października br. brał udział  

w konferencji organizowanej przez Europejskie Centrum ds. Pracowniczych w Lublinie. 

Tematem konferencji była „Sytuacja edukacyjna i zawodowa osób z niepełnosprawnością 

fizyczną i mentalną. Współczesne wyzwania stojące przed pracownikiem i pracodawcą”. 

Szczegóły w oddzielnym komunikacie. Natomiast w dniach 16-17 listopada br. odbędzie się 

szkolenie dla Społecznych Inspektorów Pracy organizowane przez Dział Szkoleń KK NSZZ 

„S” i Głównego Inspektora Pracy we Wrocławiu. 

j) Kol. Przew. D. Szczukocki przekazał, że odbyła się seria spotkań w okresie wrzesień – 

listopad (25.09, 02.10, 16.10, 31.10, 08.11) z przedstawicielami Komisji Zakładowych 

działających w Instytutach Badawczych oraz Instytutach zrzeszonych w Sieci Badawczej 

Łukasiewicz przed planowanym spotkaniem z Ministrem Maciejem Gdulą. Na spotkaniach 

przygotowywano materiały dla Pana Ministra (propozycję zmian do ustaw o Instytutach 

Badawczych i Instytutach Sieci Badawczej Łukasiewicz) oraz dane dotyczące Instytutów 

Badawczych (wynagrodzenia na poszczególnych stanowiskach oraz wiek i liczbę osób 

zatrudnionych). W spotkaniu uczestniczyli min. Przew. KSN kol. D. Szczukocki,  

Przew. Komisji KSN ds. Instytutów Badawczych i Jednostek PAN kol. J. Piwowońska oraz  

kol. Andrzej Staniek. Szczegóły w oddzielnym komunikacie na stronie www KSN. 

k) Kol. Jacek Jezierski zasygnalizował, że ukazał się projekt rozporządzenia o wykazie 

czasopism. Na stronach Ministerstwa można zapoznać się z projektem rozporządzenia. Kol. 

Andrzej Kaźmierczak poinformował, że wysłał uwagi. Nowe wykazy czasopism dla różnych 

dyscyplin mogą się ukazać w połowie 2025 r. i będą obowiązywały od stycznia 2025 r.  

l) Przewodniczący KSN kol. D. Szczukocki przypomniał, że Ministerstwo zapowiadało  

w połowie 2024 r. zmiany w ustawie Prawo o szkolnictwie wyższym i nauce. Natomiast do 

dnia dzisiejszego nie pojawił się żaden projekt zmian.  

m) Przewodniczący KSN kol. D. Szczukocki poinformował, że z uzyskanych informacji w planie 

budżetu są zaplanowane podwyżki wynagrodzeń o 5%, ale w odniesieniu do wynagrodzeń 

z grudnia 2023 r., czyli realnie może to być około 3,8%.  

n) Przewodniczący KSN kol. D. Szczukocki poinformował, że do KSN wpłynęło pismo z Komisji 

Zakładowej NSZZ „Solidarność” Politechniki Rzeszowskiej informujące o decyzji JM Rektora 

https://www.solidarnosc.org.pl/ksn/2024/11/12/relacja-z-10-swiatowego-kongresu-education-international/
https://www.solidarnosc.org.pl/ksn/2024/11/12/relacja-z-10-swiatowego-kongresu-education-international/
https://www.solidarnosc.org.pl/ksn/2024/11/12/sprawozdanie-ze-spotkania-hersc/
https://www.solidarnosc.org.pl/ksn/2024/11/15/wspolkongres-kultury-2024/
https://www.solidarnosc.org.pl/ksn/2024/11/27/spotkanie-przedstawicieli-instytutow-badawczych-z-podsekretarzem-stanu-w-mnisw-m-gdula/


 
 

PRz w sprawie wszczęcia przez rzecznika dyscyplinarnego postępowania wyjaśniającego 

przeciwko przewodniczącemu tej Komisji kol. Bogusławowi Dołędze. Rada KSN przyjęła 

Stanowisko w tej sprawie.  

o) Przewodniczący KSN kol. D. Szczukocki zaproponował zorganizowanie wspólnego 

spotkania Rady KSN i przewodniczących komisji zakładowych (lub osób oddelegowanych) 

zrzeszonych w KSN na przełomie stycznia/lutego 2025 r. na Politechnice Warszawskiej.  

W wyniku dyskusji zaplanowano spotkanie Rady KSN z przewodniczącymi komisji 

zakładowych na Politechnice Warszawskiej w dniu 1 lutego 2025 r.  

p) Ustalono terminy spotkań Prezydium i Rady KSN w pierwszym półroczu 2025 r.   

q) Kol. Roman Lalak poinformował, że  Wojewódzka Rada Dialogu Społecznego Województwa 

Lubelskiego przyjęła Stanowisko ws. problemów szkolnictwa wyższego oraz negatywnych 

skutków Ustawy 2.0 ograniczających demokrację w funkcjonowaniu szkół wyższych  

i powodujących dezintegrację środowiska akademickiego (Stanowisko dostępne na stronie 

www KSN). Stanowisko zostało przekazane Przewodniczącej Rady Dialogu Społecznego 

Agnieszce Dziemianowicz-Bąk.  

 

Opracowanie: M. Sapor, M. Kaczyńska 

https://www.solidarnosc.org.pl/ksn/2024/11/20/stanowisko-rds-wojewodztwa-lubelskiego-ws-problemow-szkolnictwa-wyzszego/
https://www.solidarnosc.org.pl/ksn/2024/11/20/stanowisko-rds-wojewodztwa-lubelskiego-ws-problemow-szkolnictwa-wyzszego/

